
PROTOKÓŁ Nr 2/13 

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny 

z dnia 15 stycznia 2013 roku 

 
15 stycznia  2013 roku odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Wiżajny 

w budynku Urzędu Gminy w Wiżajnach. 

Posiedzeniu przewodniczył wybrany jednogłośnie Przewodniczący Rady Gminy  

Pan Walenty Wałejko. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Andrzej Jacek Hołdyński – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Pan Grzegorz Rutkowski  – Członek Komisji Rewizyjnej 

3. Pan Ignacy Szeraszewicz   – Członek Komisji Rewizyjnej  

4. Pan Jan Dariusz Rudziewicz  – Członek Komisji Rewizyjnej  

Lista obecności w załączeniu (załącznik Nr 1).                                                 

 

1. Pani Teresa Kuźma   – Przewodnicząca Komisji Budżetu i  

     Finansów 

2. Pani Elżbieta Dembowska  – Z-ca Przewodniczącej Komisji Budżetu i  

     Finansów   

3. Pan Tomasz Zamojski  – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

4. Pan Walenty Wałejko   – Członek Komisji Budżetu i Finansów  

Nieobecny:  Pan Sławomir Przekop.  

Lista obecności w załączeniu (załącznik Nr 2).  

 

1. Pan Piotr Paweł Oszkinis  – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

2. Pan Tadeusz Piotr Łanczkowski` – Z-ca przewodniczącego Komisji Infrastruktury 

3. Pan Bogdan Duś   – Członek Komisji Infrastruktury 

4. Pan Jarosław Mikielski  – Członek Komisji Infrastruktury 

Nieobecni: Pan Kazimierz Bacewicz, Pan Sławomir Szymon Banialis. 

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 3). 

 

1. Pani Jadwiga Markowska  – Sekretarz Gminy  

2. Pan Janina Szyłkowska  – Inspektor w Urzędzie Gminy 

3. Pan Daniel Sieraniewicz   – Referent w Urzędzie Gminy 

Lista obecności w załączeniu (załącznik Nr 4). 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko otworzył obrady, godzina 10
10 

i powitał 

wszystkich zebranych. 

 

Do p-ktu 2 

  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał proponowany porządek 

posiedzenia:    

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Sprawa ustawy śmieciowej. 

5. Sprawy bieżące. 

6. Wolne wnioski.  

7.  Zakończenie posiedzenia. 
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 Przewodniczący posiedzenia zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku 

obrad. Następnie zapytał o to, kto jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad.  

Za oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący 

stwierdził, że porządek został przyjęty.  

  

Do p-ktu 3  

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał punkt:  

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Za przyjęciem protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej głosowało  

4 członków komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Za przyjęciem protokołu z posiedzenia Komisji Infrastruktury głosowało 4 członków 

komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 Za przyjęciem protokołu z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów głosowało  

4 członków komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

Przewodniczący posiedzenia stwierdził, że protokoły zostały przyjęte. 

 

Do p-ktu 4 

  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Sprawa ustawy śmieciowej.  

 Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Wiżajny (załącznik Nr 5).  

 Radny Pan Grzegorz Rutkowski powiedział, że jego zdaniem wszystkie opony 

będzie można oddać. Zapytał, czy będą gniazda na szkoło.  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział,  

że będą  najprawdopodobniej w Wiżajnach. 

 Radny Pan Grzegorz Rutkowski zapytał, czy przy osiedlu będą gniazda. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że przy osiedlu już teraz 

są pojemniki. 

 Radny Pan Grzegorz Rutkowski zapytał, czy do śmieci suchych zalicza się  

też metal. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że tak. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że zmieszane śmiecie 

będą wywożone do Suwałk, a segregowane do Rutki-Tartak. 

 Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że trzeba zmienić punkt 2, gdyż jest 

rozstrzygnięcie nadzorcze z naszego województwa i punkt o tym samym brzmieniu został 

uchylony w innych uchwałach. 

 Radny Pan Tadeusz Łanczkowski zapytał, czy każdy ma sprzątać chodnik 

przylegający do jego nieruchomości. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że tak.  

 Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że nie można narzucać ludziom,  

żeby robili coś w ich prywatnych posesjach. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że w tym regulaminie nie 

ma nic nowego. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że w ustawie  

jest zapis, że właściciel powinien wyposażyć nieruchomość w pojemnik. 

 Radny Pan Bogdan Duś powiedział, że w innych gminach jest tak, że pojemnik 

zapewnia firma. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że jeżeli w przetargu 

zapisze się, że pojemnik ma zapewnić firma, to tak będzie. 
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 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że jest wpisany 

pojemnik 110 l, a nie ma innych, wiec jego zdaniem, trzeba wpisać wszystkie pojemniki.

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że gmina określa 

minimalną ilość i jak ktoś wstawi więcej, to też będzie dobrze. Dodała, że jeżeli ktoś 

zadeklaruje więcej, to śmiecie też od niego zostanie odebrane. Powiedziała, że dla domków 

letniskowych odbiór śmieci będzie co najmniej raz na 6 m-cy, gdyż Sanepid zarzucił,  

że w takich domkach nikt cały rok nie mieszka.  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że ma propozycje, 

aby w deklaracji umieścić zapis odnośnie nieczystości ciekłych.  

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że tego przy 

deklaracjach zrobić nie można. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan  Walenty Wałejko powiedział, że te osoby,  

które mają szambo muszą je wywieść. Zapytał, czy oczyszczalnia ścieków przyjmuje 

nieczystoći. 

 Radny Pan Bogdan Duś powiedział, że nie. 

 Radna Pani Teresa Kuźma powiedziała, że nie przyjmuje. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że od prywatnych osób 

ścieki nie będą przyjmowane. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jest  

15 gospodarstw na terenie Wiżajn niepodłączonych do kanalizacji.  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że jeżeli ktoś nie 

chce się podłączyć to łamie prawo. Dodał, że utrzymanie oczyszczali kosztuje, a skoro ktoś 

nie ma przydomowej to powinien się podłączyć. 

 Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że do końca marca każdy  

kto ma umowę z MPO powinien ją wypowiedzieć. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko stwierdził, że tu ważne  

są terminy. Następnie zapytał członków komisji o to, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały. Za oddano 11 głosów, głosów przeciw 

nie było, oddano jeden głos wstrzymujący się. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały  

w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 

na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne (załącznik Nr 6). 

Dodał, że zakłada się, że gmina będzie odbierała śmiecie od wszystkich. Następnie zapytał 

członków komisji o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu 

uchwały. Za oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 Przewodniczący posiedzenia odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości  

tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik, projekt uchwały w załączeniu  

(załącznik Nr 7). 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jeżeli osoba będzie 

miała 9 zł za odpady zbierane selektywnie, a 14 za zmieszane, to dołoży i nie będzie chciała 

segregować.  

 Radny Pan Tadeusz Łanczkowski zapytał, dlaczego takie duże kwoty. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że dlatego, aby ludzie 

wybierali opcję segregowania śmieci. Dodała, że inne gminy też planują podnieść stawki  

za niesegregowane śmieci. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że gmina musi 

wykazać się segregacją śmieci, a firmy, które będą odbierały te śmiecie, muszą je również 

odbierać w sposób selektywny. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że opłatę za śmieci 

będzie można uiścić za cały rok z góry.  
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 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków komisji  

o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały.  

Za oddano 11 głosów, głosów przeciw nie było, oddano jeden głos wstrzymujący się. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały  

w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 8). Dodał, że nie należy 

podawać w uchwale dużo szczegółów, żeby w razie jakiejś zmiany, nie trzeba było zmieniać 

uchwały. Następnie zapytał członków komisji o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

przedstawionego projektu uchwały. Za oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących 

się nie było. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały  

w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości, projekt uchwały w załączeniu 

(załącznik Nr 9).  Następnie zapytał członków komisji o to, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały. Za oddano 12 głosów, głosów przeciw  

i wstrzymujących się nie było. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały  

w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości,  

projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 10). 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że jest ograniczenie  

co do ilości dostarczanego gruzu. Dodała, że są również dodane procesy odzysku i muszą być, 

a ona wstawiła już nowe oznaczenia. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków komisji  

o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały.  

Za oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący posiedzenia ogłosił przerwę, godz. 12
27

. 

Po przerwie, godz. 12
50

. 

 

Do p-ktu 5 

  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Sprawy bieżące. Dodał, że są do zaopiniowania uchwały o sprzedaży nieruchomości. 

Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgodny na zbycie nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej położonej we wsi Marianka gm. Wiżajny, stanowiącej mienie 

gminne (załącznik Nr 11). 

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Janina Szyłkowska powiedziała, że jedna działka  

w miejscowości Marianka jest na poprawienie warunków dla Pana Antoniego Wasilewskiego. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków komisji  

o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały.  

Za oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgodny na zbycie nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej 

we wsi Marianka gm. Wiżajny, stanowiącej mienie gminne (załącznik Nr 12).   

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Janina Szyłkowska powiedziała, że ta działka, 

podobnie jak poprzednia, nie ma dostępu do drogi, ale jest większa i działki o takich 

powierzchniach nie można zbywać w drodze bezprzetargowej.  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków komisji  

o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały.  

Za oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
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 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgodny na zbycie nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej 

we wsi Żelazkowizna gm. Wiżajny, stanowiącej mienie gminne (załącznik Nr 13).   

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Janina Szyłkowska powiedziała, że to jest przy 

drodze gminnej i sprzedaż będzie w formie przetargu nieograniczonego. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków komisji  

o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały.  

Za oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że Pan Norwa wystąpił  

do urzędu z wnioskiem o przekształcenie użyteczności wieczystej w prawo wieczyste. Dodał, 

że chodzi o tzw. rybakówkę. Powiedział, że rzeczoznawca ma wycenić ile takie 

przekształcenie będzie kosztowało.  

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Janina Szyłkowska powiedziała, że z mocy ustawy 

przysługuje temu Panu rozłożenie tej należności na raty. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz zapytał czego to dotyczy? 

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Janina Szyłkowska powiedziała, że w 1997 r. 

ogłoszono przetarg na użytkowanie wieczyste na ziemię bez budynków. Dodała,  

że Pan Norwa z mocy ustawy ma możliwość złożenia takiego wniosku o przekształcenie. 

Stwierdziła, że jak będzie wycena, to zostanie przedstawiona i Rada Gminy zdecyduje,  

czy udzielić temu Panu bonifikaty, czy nie.  

 Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że ten Pan miał jakieś obwarowania  

w związku z tym użytkowaniem. 

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Janina Szyłkowska powiedziała, że Pan Norwa 

rozpoczął tą budowę i nadal ją kontynuuje. Dodała, że nie wie, czy budynki też zostały 

przekazane w użytkowanie wieczyste, czy są własnością tego Pana. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz zapytał, czy jest szansa na zerwanie użytkowani 

wieczystego. 

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Janina Szyłkowska powiedziała, że tak, tylko to jest 

bardzo kosztowne, gdyż trzeba zwrócić Panu Norwie poniesione nakłady.  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że wpłynęło pismo 

dotyczące drogi w miejscowości Burniszki. Następnie odczytał pismo (załącznik Nr 14). 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jak była robiona droga 

do granicy, to zamieniono, gdyż planowo droga szła przez część istniejącej stodoły tego Pana. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że dla tego Pana ta zamiana  

była korzystna, bo droga przebiegała przez jego działkę, a teraz jest gdzie indziej. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że powinno zostać  

na starych ustaleniach i zaproponował, aby odłożyć tą sprawę do wiosny. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że ta drogę  

o którą chodzi temu Panu w rzeczywistości nie istnieje. 

 Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że trzeba porozmawiać z tymi ludźmi. 

Członkowie Komisji uznali, że muszą dokonać wizji lokalnej położenia tej drogi. Uznali,  

że wizja zostanie przeprowadzona wiosną i po niej, wydadzą opinię co do ewentualnej 

zamiany. Członkowie Komisji uznali, że chcą sprawdzić, czy zamiana nie doprowadzi  

do powstania utrudnień dla innych mieszkańców. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że będzie rozmawiał  

z tymi ludźmi oraz z właścicielami nieruchomości, która graniczy z nieruchomością  

do zamiany. Następnie powiedział, że jest jeszcze jedna sprawa do przemyśleń, a mianowicie 

ogrzewanie szkół. Dodał, że dwie szkoły zużywają ok. 40 ton oleju opałowego i to jest koszt 

ok. 150 tys. zł rocznie. Stwierdził, że ogrzewanie olejem opałowym opłacało się kiedyś,  

gdy olej był tani, a teraz jego cena wzrosła i to dużo. Powiedział, że można spróbować przejść 
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na inne ogrzewanie, np. gazowe. Wyjaśnił, że gaz kosztuje 1,50 zł, a olej 4 zł. Stwierdził,  

że można to zrobić tak, że firma wymieni to ogrzewanie na własny koszt.  

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz zapytał, skąd jest taka cena. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że to jest różnie i można 

cenę negocjować. Dodał, że firma sama to robi, monitoruje prace tego ogrzewania. Dodał,  

że oszczędność może być nawet w granicach 50 tys. zł, ale może być problem z ustawą  

o zamówieniach publicznych. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał, co ze zmianą systemu 

ogrzewania. 

 Radny Pan Piotr Oszkinis zapytał, czy nie może być piec olejowo-gazowy. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że w pierwszym roku, 

będą koszty zmiany ogrzewania więc może być tak, że oszczędności zrekompensują koszty. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że pomysł może i jest 

warty głębszego rozważenia.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że zrobi większe 

rozeznanie w tej sprawie. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że jeżeli cała zmiana 

byłaby w tych samych kwotach, które tera wydajemy na ogrzewanie, to można pomyśleć. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że ogrzewanie olejowe 

jest drogie. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że biorąc pod uwagę 

to, że jest tam planowane przeniesienie urzędu, to trzeba się zastanowić. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że sprawa przeniesienia 

została już chyba przedyskutowana. Dodał, że temat przeniesienia biblioteki został również 

rozwiązany. Stwierdził, że jak zginie śnieg, to może uda się zrobić coś na drodze 

wojewódzkiej na odcinku od Kamionki do Bolci, gdyż będzie miał spotkanie w tej sprawie. 

 Radna Pani Teresa Kuźma powiedziała, że może przystanek przy blokach. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że będzie przeniesiony 

Urząd Gminy i razem GOPS i wszystko się tam zmieści. Dodał, że nie obowiązku 

dostosowywania do osób niepełnosprawnych. 

  

Do p-ktu 6 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Wolne wnioski. Z braku wniosków przeszedł do kolejnego punktu. 

  

Do p-ktu 7 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zakończenie posiedzenia. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko podziękował wszystkim za udział 

w posiedzeniu i zamknął obrady połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny. 

Godzina 13
35

. 

Protokołował: 

D. Sieraniewicz 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 

 

/-/ Teresa Kuźma 

 


